

Antrag auf Annahme als Promovierende bzw. Promovierender und Mitgliedschaft im Promotionszentrum Advanced Building Technologies der Technischen Hochschule Rosenheim

**Application for admission as a doctoral candidate and membership
at the Center for Doctoral Studies Advanced Building Technologies
at Rosenheim Technical University of Applied Sciences**

Die Voraussetzung zur Aufnahme in das Promotionszentrum regelt die Promotionsordnung im § 6.

The prerequisites for admission at the Center for Doctoral Studies Advanced Building Technologies are laid out in § 6 of the Doctorate Regulations (German: Promotionsordnung, PromO).

1. Persönliche Daten | personal information

Akademischer Grad | academic degree

Gewünschte Anrede | preferred form of address

Gewünschtes Pronomen | preferred pronoun

Nachname | surname

Vorname(n) | first name(s)

Frühere Namen | former names

Geburtsname | birth name

Geburtsdatum | date of birth

Geburtsort | place of birth

Geburtsland | country of birth

Staatsangehörigkeit(en) | nationality(ies)

Adresse | address

Land | country

E-Mail | e-mail

Telefonnummer | telephone number

2. Promotionsvorhaben | doctoral project

Betreuerin bzw. Betreuer | supervisor

Arbeitstitel der Dissertation | working title of the doctoral thesis

Sprache der Dissertation* | language of the doctoral thesis*

Deutsch | German Englisch | English

Angestrebte Art der Promotionsschrift* | desired type of doctoral thesis*

Monographie | monograph Publikationsbasiert/kumulativ | publication-based/cumulative

* kann im Laufe des Promotionsvorhabens bei Bedarf noch angepasst bzw. geändert werden. |

can be adapted or changed in the course of the doctoral project if necessary.

3. Zur Promotion berechtigende akademische Ausbildung | academic education entitling the holder to a doctorate

	Bachelor	Master	Sonstiges other
Name der Hochschule name of the university			
Land der Hochschule country of the university			
Titel Studiengang title degree programme			
Studienbeginn starting date			
Abschlussdatum date of graduation			
Abschluss degree			
Abschlussnote final grade			
ECTS ECTS points			

Hochschulzugangsberechtigung (HZB) | University entrance qualification

Name der Bildungseinrichtung | name of the education institution

Art der HZB | type of higher education entrance qualification

Datum des Abschlusses | date of graduation

Note | grade

**4. Angaben zum Anstellungsverhältnis |
information on your employment status**

Bitte machen Sie nur zu der für Sie relevanten Situation Angaben. |
Please only provide information on the situation relevant to you.

Ich bin | I am

- an einer Hochschule | higher education institution
- an einer außeruniversitären Forschungseinrichtung | at a non-university research institution
- in einem Unternehmen | in a company
- im öffentlichen Dienst außerhalb einer Hochschule | in public service outside of a university
- sonstiges | other

beschäftigt. | employed.

Name des Arbeitgebers: | Name of employer:

Mein Arbeitgeber unterstützt meine Promotionsabsichten (Erläuterungen im Exposé).

| My employer supports my doctoral intentions (explanations in the exposé).

- Ja | yes
- Nein | no

Alternativ | alternative

- Ich erhalte ein Stipendium. | I receive a scholarship.

**5. Angaben zu früheren Promotionsverfahren |
information on previous doctoral procedures**

- Hiermit erkläre ich, dass ich | I hereby declare that I

- die Promotionsprüfung zum angestrebten Doktorgrad weder bereits bestanden noch anderweitig endgültig nicht bestanden wurde,
| that I have neither successfully completed nor definitively failed the doctoral examination for the intended degree elsewhere,
 - mich in keinem laufenden Promotionsverfahren befinde,
| that I am not currently involved in any ongoing doctoral procedure,

- nicht die Annahme zur Promotion an einer anderen Hochschule beantragt habe und
| that I have not submitted an application for doctoral admission at another university, and
- die Leitlinien der Deutschen Forschungsgemeinschaft zur Sicherung guter
wissenschaftlicher Praxis sowie die Satzung bzw. Richtlinie zur Einhaltung der guten
wissenschaftlichen Praxis der TH Rosenheim in der jeweils gültigen Fassung zur Kenntnis
genommen habe und eingehalten werde, siehe
[www.th-rosenheim.de/forschung-innovation/forschungsservice/gute-wissenschaftliche-praxis-ethikkommission.](http://www.th-rosenheim.de/forschung-innovation/forschungsservice/gute-wissenschaftliche-praxis-ethikkommission)
| that I have taken note of the Guidelines of the German Research Foundation for the
Safeguarding of Good Scientific Practice as well as the statutes and/or guidelines for the
compliance with good scientific practice of TH Rosenheim in the respectively valid version,
and that I will comply with them; see
[www.th-rosenheim.de/en/research-innovation/research-service/good-research-practice.](http://www.th-rosenheim.de/en/research-innovation/research-service/good-research-practice)

6. Datenschutz | data protection

Im Rahmen der Verbundpromotion werden personenbezogene Daten gemäß Art. 97 BayHIG Absatz (4) i.V.m. Art. 87 BayHIG und Art. 6 c) und e) DSGVO erhoben. Zusätzliche Daten werden freiwillig auf Grund von Art. 6 a) DSGVO erhoben und dienen der Vervollständigung des Antrags zur Promotion. Sofern Sie diese nicht beantworten, entstehen Ihnen keinerlei Nachteile.

As part of the joint doctoral program, personal data is collected in accordance with Article 97(4) in conjunction with Article 87 of the Bavarian Higher Education Innovation Act (BayHIG) and Articles 6(c) and 6(e) of the General Data Protection Regulation (GDPR). Additional data is collected on a voluntary basis pursuant to Article 6(a) GDPR and serves to complete the application for admission to the doctoral program. You will not suffer any disadvantages if you choose not to provide this additional information.

Gemäß §§ 5, 7, 9 Gesetz über die Statistik für das Hochschulwesen sowie für die Berufskademien (sog. Hochschulstatistikgesetz) sind Hochschulen verpflichtet, bestimmte Erhebungsmerkmale zu allen ihren Promovierenden zu liefern, unabhängig von deren Immatrikulationsstatus oder einem etwaigen Beschäftigungsverhältnis.

According to §§ 5, 7, and 9 of the Act on Statistics for Higher Education and Universities of Cooperative Education (so-called Higher Education Statistics Act), universities are required to submit specific statistical data on all doctoral candidates, regardless of their enrollment status or any existing employment relationship.

Die Daten werden ausschließlich im Kontext des Promotionsverfahrens verwendet, sind in Auszügen nur von den beteiligten und damit berechtigten Personen einsehbar und werden im Rahmen des oben benannten Berichtswesens an die vorgegebenen Stellen weitergeleitet. Die von mir gemachten Angaben sind richtig und vollständig. Mir ist bekannt, dass unwahre oder fehlende Angaben zu rechtlichen Konsequenzen führen können. Ich erkläre mich hiermit mit der oben genannten Datenverarbeitung einverstanden.

The data will be used exclusively in the context of the doctoral procedure, will only be accessible in part to those persons who are directly involved and thus authorized, and will be forwarded to the designated institutions as part of the above-mentioned reporting obligations. I confirm that the information I have provided is accurate and complete. I am aware that false or incomplete information may have legal consequences. I hereby consent to the data processing as described above.

7. Vollständigkeit und Richtigkeit der Unterlagen | completeness and correctness of the documents

Die erforderlichen beizulegenden Dokumente entnehmen Sie bitte der Handreichung. Please refer to the checklist for the documents required to be enclosed. Ich versichere, dass alle Informationen und beigefügten Dokumente der Richtigkeit entsprechen und vollständig sind. Mir ist bekannt, dass eine Annahme als Doktorandin oder Doktorand, die auf falschen Angaben beruht, vom Promotionszentrum zurückzunehmen ist. Dies gilt auch für den Fall, dass falsche oder unterlassene Angaben erst nach der Annahme festgestellt werden. Ich nehme zudem zur Kenntnis, dass eine Inanspruchnahme gewerblicher Promotionsvermittlung oder -beratung untersagt ist.

I confirm that all the information I have provided and the attached documents are accurate and complete. I am aware that an acceptance as a doctoral candidate based on inaccurate information must be revoked by the Center for Doctoral Studies. This also applies if inaccurate or omitted information is discovered as late as after having been accepted. I also acknowledge that the use of commercial doctoral agency services or consultation is not allowed.

Ort, Datum | place, date

Unterschrift | signature